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Název projektu:  Komunitní plánování sociálních služeb na Otrokovicku 

Registrační číslo:  CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006592 

Název aktivity:   Setkání pracovní skupiny Zdravotně postižení 

Termín konání: 06.06.2018 v 08,30 h, Otrokovice, budova č. 2, zasedací místnost č. 225. 

 

 

Jana Bartošková – Naděje – Chystají akci festival Jeden den.  

MPSV rozhodlo, že v rámci ambulantní služby mohou chodit s klienty ven a zajišťovat tak kontakt se 

společenským prostředím přímo, nikoliv zprostředkovaně, jak to navrhovali úředníci Zlínského kraje. 

Jinak nic nového.  

Kamil Hric – Město Otrokovice – potkává se s nárůstem lidí se zdravotním postižením. Mají problém 

s pečovatelskou službou, služba nestíhá a není kapacita na víkendy. Již byli odmítnuti u dvou lidí. 

Oslovovali i služby ve Zlíně, ale bez úspěchu. Volné kapacity nejsou, což je problém hlavně u klientů, 

kteří nemají rodinu, která by péči, alespoň po omezenou dobu, zajistila.  

Project Sociální bydlení poběží do roku 2020. Minimálně 20 rodinám město poskytne byt pro lidi, kteří 

většinou nemají možnost si na normálním trhu byt opatřit a měli by problémy se získáním pronájmu 

komerčního bytu. V současné době je obsazeno 18 bytů, takže 2 zbývají do splnění plánu. Z pohledu 

lidí se zdravotním postižením se dá říct, že projekt zaopatřuje lidí s duševním onemocněním, kteří jsou 

propuštěni s psychiatrické léčebny. Byl tam jeden člověk s tělesným postižením, pro něhož byl byt 

pouze přestupní stanice, než dostal místo dle svého zdravotního stavu v pobytové službě.   

Barbora Kahánková – Andělé stromu života - Mají nový časopis. Jejich služby nebyly zařazeny do sítě 

na rok 2019, takže pracují na organizačních změnách, o služby je zájem.  

Michal Škrabánek – CZP-ZK - Mají trvalý problém s personálem, mají ho nedostatek.  

Dagmar Kopečková – Educo Zlín – Aby zajistili sponzorské dary, musí dělat různé aktivity. Čeká je 

akce golfový turnaj. Mají problém s výběrovým řízením na práci poradce. Již proběhla dvě výběrová 

řízení, ale zatím nikoho nenašli.  

Jitka Stuchlíková – STP Zlín – Mají 2 klubovny a vybavenou místnost. Přes léto běží rekondiční pobyt 

(je velmi oblíbený). Dělají kroužky př: Kroužek šikovných rukou, trénování paměti, cvičení na židlích.  

Chytilová Božena – Klub seniorů Halenkovice -  dělá vedoucí 11 let, již by chtěla skončit a funkci 

předat někomu jinému, ale zatím se žádný vhodný kandidát nenašel.  

Proběhla u nich akce Výlet do pohádky.  

V Halenkovicích je také problém se zubařem. Zubař v Halenkovicích ukončil činnost, v Napajedlích 

nebere další lidi, lidé musí cestovat daleko, těžké je to hlavně pro ty, kteří nemají auto. VZP je 

odkázala na zubaře ve Valašských Kloboukách, což je zcela nereálné.  

Zdenka Urubová – Přibylo množství bezdomovců u Otrokovické Besedy, u kostela a na MDH. Na 

těchto místech je zvýšená míra znečištění, bylo by vhodné místa vyčistit/desinfikovat.  
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- Kamil Hric – Čištění laviček můžeme konzultovat s Technickými službami. Pokud je někdo svědkem 

znečištění, má možnost zavolat městskou policii. 

- Horáková Květoslava – nevíme, zda pozemek u kostela je města, zjistíme, zda tento pozemek udržuje 

městoKamil Hric – Místa neznečišťují pouze bezdomovci, ale například i mladí lidé, kteří si na veřejném 

prostranství dělají párty. V Otrokovicích jsou nedostupná veřejná WC. 

- Michal Škrabánek – Také se to dá řešit za pomocí euroklíče. Vznikl problém, že po zavedení euroklíčů je 

lidé po použití nevraceli (př: v Kauflandu). 

Zdeněk Janda – Vrátí se na poliklinice lékařská pohotovost?  

- Horáková Květoslava – Zatím se to řeší, je to ve vyjednávání, ale není připravena smlouva. 

- Kamil Hric – zastupitelstvo řeklo, že jí chce a teď se vyjednávalo o podmínkách 

Zdeněk Janda – Kde konkrétně je pobytová služba pro mladší lidi? 

- Horáková Květoslava – Záleží na typu služby (př: Naděje poskytuje služby  od 15 let) 

 

Josef Zdražil – Už rok probíhá lokální kampaň zaměřena na získávání zájemců na náhradní rodinnou 

péči (pěstounství). Povědomí o této možnosti se snažíme rozšiřovat. Proběhla vernisáž výtvarných 

prací na úřadě. Vystavily se obrázky na téma rodina, které dělaly děti základních škol. Bude probíhat i 

celorepubliková kampaň, již měla probíhat, ale vyskytla se nějaká komplikace, tak to trošku stagnuje. 

U projektu Partnerství pro duševně nemocné bylo za cíl vzdělat sociální pracovníky města Otrokovice 

a Napajedla v tématu práce s lidmi s duševním onemocněním. Proběhlo asi 87 hodin vzdělávání. Bylo 

to užitečné a otevřelo to nové obzory a způsoby přemýšlení o lidech s duševním onemocněním. 

 

Květoslava Horáková – Andělé Stromu života nebyli zařazeni do krajské sítě soc. služeb, protože 

proces je složitý a někdy i nepružný. Máme zkušenosti, že se podařilo prosadit rozvojové záměry, 

které byly priorizovány za ORP na prvním místě či druhém místě, a ostatní už se prosadit nepodařilo. 

Když to neprošlo teď, možná to projde příště. V současnosti není možné reagovat na navýšení 

kapacity okamžitě. Uvítáme spolupráci s poskytovateli, i informace o volných kapacitách služby apod.  

Služby jsou bohužel dost omezené pro lidi, kteří mají závislosti nebo jsou duševně nemocní. 

 

Další témata diskuse 

Na náměstí v místě nájezdu pro vozíčkáře v Otrokovicích se na cestě vyloupla dlažební kostka 

z chodníku. Závada může ohrozit bezpečnost občanů. Je navrženo, aby se na místo poslaly technické 

služby a závadu opravily.    

 

SWOT analýza  

Příležitosti  

- Čerpání finančních zdrojů z EU 

- Zvýšení prestiže sociální práce 

- Stárnutí populace = příležitost pro rozvoj  

- Zlepšení ohodnocení pracovníků sociálních služeb 

- Lepší společenský status práce v sociálních službách 

- Průmysl 3.0 = více lidí do služeb 

- Zjednodušení systému řízení a rozvoje sítě služeb (větší pružnost, menší byrokracie) 
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- Zubař pro Halenkovice 

- Dostupnost lékařské péče praktiků i odborníků 

-  Lepší mezirezortní spolupráce  

- Plánovaná reforma psychiatrie  

- Vzdělávání a stáže sociálních služeb, sdílení dobré praxe i pro úředníky ZK 

- Stabilní politický systém  

 

Hrozby 

- Nepovedená novela zákona o sociálních službách  

- Snížení finanční podpory pro sociální služby 

- Ještě méně zájemců o práci v sociálních službách 

- Zvýšení fluktuace personálu poskytovatelů sociálních služeb 

- Přehřátí pracovního trhu 

- Zhoršení pracovních podmínek pro stávající pracovníky v přímé péči – zvýšení zátěže – při 

nedostatku lidí 

- Prohloubení nepružnosti krajského systému financování a rozvoje sociálních služeb 

- Narůstající byrokracie 

- Přeceňování teorie nad praxí v posuzování sociálních služeb 

- Zhoršování možností financování pro NNO – mimo registrované 

 

 

Další setkání PS Zdravotně postižení proběhne dne 19.9.2018 
 
 
Zapsal: Pavel Vrana 
Otrokovice 6.6.2018 
 


